
Referat Bestyrelsesmøde den 12. august 2019, kl. 17.00 – 20.00 

Deltagere: 

• Carsten Jensen (CJE) 
• Carsten Bach (CB) 
• Kaj Bækgaard (KB)  

• Christian Alstrup (CA)  
• Lissi Bank Lassen (LBL)  

• Henrik Stigel (HS) 
• Carina Jonsson (CJ) 
• Michael Handberg (MH)  

• Ole Ørum-Petersen (OØP)  
• Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  

 
1. Godkendelse af dagsorden.  

Godkendt uden kommentarer. 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde.  

Godkendt uden kommentarer.  
 

3. Økonomi 

a. Regnskab og likviditet.   
- Kontingent er 200 tkr. over hele årets budget og 300 tkr. over sidste år. 
- Greenfee er 50 tkr. Over sidste års indtægt.  

- Totale indtægter er 100 tkr. over hele årets budget og 400 tkr. over sidste 
år.  

- Resultat: 500 tkr. bedre end budgetteret og sidste år.  

- Likviditet er 1 mill. bedre end sidste år. 

Konklusionen er, at der forventes et overskud på 400.000 – 600.000 der 

sammenholdt med en god likviditet giver muligheder for nye investeringer.  

FU har derfor valgt at investere i: 

Ny Roller til greens, der med mere tyngde vil hjælpe med at gøre greens endnu 
bedre og jævnere. Vi har haft demomodel og ved at effekten er høj. Leveres 

uge 34/35. 

Ny Blæser, der kan hjælpe med den sidste finish med afklip, løse blade m.m. – 

er leveret.  

Derudover arbejdes der med lynsikring af drivingrange og runddel (40.000) 

samt fast bund på fyldpladsen (ca. kr. 100.000) 

Projektet med par 3 banen er også i gang, men er dækket af med de 

momspenge, som vi fik retur i 2019.  

Slut oktober vil alle fairways blive priklet og topdresset; en udgift på kr. 

100.000. 



Der er også tilbud vedr. energioptimering, der vil indgå som en del af 

vedligehold klubhus.  

Det blev foreslået at der ryddes op bag greenkeepergården. Her vil det være 

nødvendigt med fliser lagt ud under overdækningen.  

b. Medlemmer. 

 

 

Vi er på højt niveau og der kommer flere til. Bl.a. er der lige startet 38 på 

begynderhold 3.  

Vi tror på at de mange baneforbedringer, den gode beliggenhed og det gode 

sociale miljø både fastholder og tiltrækker medlemmer.  

c. Sponsorer. 

Hanstholm Køkken har udvidet deres sponsorat til også at dække juniorer.  

Ellers er der pt. fyldt op på alle pladser. I september starter gentegning for de 

næste sæsoner for ca. 50 % af sponsorerne.  

 

Ultimo Juli: 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1.153      1.119      1.121      1.153      1.143      1.090    

Mindre aktive 260         258         283         244         227         213       

Startmedlemmer 69           55           53           31           40           42         

Medlemmer total 1.482      1.432      1.457      1.428      1.410      1.345    

Firkløver 613         626         610         600         519         385       



4. Banen lige nu  

Banen står godt. Der er mange roser fra medlemmer og gæster. 

 

Greenkeeperne starter tidligt (kl. 5.00) for at nå så langt rundt som muligt, før 

de mange spillere er på banen. 

 

Greens og teesteder er eftersået igen; det er lidt før normalt.  

 

Banen har klaret regnen godt. De mange tiltag vi arbejder med, har effekt. 

 

Vintergreens etableres fra uge 33. På sigt overvejes det om vi kan tage alle 18 

huller i brug.    

 

Tee 58 hul 18 åbnes til klubmesterskaberne.  

 

Fyldplads skal have fast bund, da der går for meget til spilde ved løs bund. Der 

indhentes tilbud.  

 

Der er investeret i en blæser og en roller. 

 

I uge 43 topdresses fairways; et projekt over de næste 3 sæsoner.  

 

Par 3 banen renoveres fra uge 32. 

Teestederne bliver måtter, da deres størrelse vil gøre det vanskeligt at flytte 

teestedsmarkeringer, så der kommer et fornuftigt slid. Der gøres plads, så man 

kan vælge at slå fra græs. 

Bane udvides fra 5 til 6 huller, og de nuværende greens udvides med ca. 50%. 

 

Til vinter vil der være terrænhævning langs hul 7 i venstre side og mellem hul 

13/15 og højre om hul 13. 

  

Bagerste del af bunkers hul 2 og hul 7 lukkes; sidste tiltag i forhold til 

bunkerplan lavet sammen med DGU.  

 

Lotte er sygemeldt; er gravid og skal føde slut oktober. 

 

Vi skal på sigt have en plan for et nyt vandingsanlæg. Det er en investering tæt 

på 1,5 mill. – FU vil arbejde videre med ideer for hvordan vi finder økonomi til 

det.  

 

Teestedet 50 hul 13 flyttes efter ønske. Er meget ujævnt.  

 



De nedlagte bunkers hul 3 og hul 8 fræses op, i et forsøg på at få græs på til ny 

sæson. 

 

Golfsportens natur og miljøpris er nedlagt; i stedet kan man søge en fond, hvis 

man har et projekt der forbedrer natur og miljø.  

 

5. Vision 2020 

Vi vil igangsætte en ny Visionsproces, hvor vi igen inviterer alle medlemmer til 

at bidrage med ideer og tanker frem mod år 2025.  

Frem mod starten af den nye proces vil vi give en status på de mange ideer, 

der fremkom i sidste visionsproces. Der kan sættes rigtig mange flueben på de 

ideer, der allerede er omsat i handlinger. 

Vedr. den lange fremtid vil FU kontakte Herning Kommune, for at høre hvilke 

planer de måtte have for området frem til og efter udløb af vores kontrakt 

(2032).   

 

6. Nye og kommende projekter 

a. Par 3 bane 

Renovering er sat i gang.  

 



Vi udvider til 6 huller, hvilket betyder der laves en ny green og et nyt 

teested. Der laves i alt 6 nye teesteder og de 5 nuværende greens 

udvides med ca. 50%.  

Samtidig etableres en sti fra hul 3 til tee 58 hul 4 på parkbanen. 

b. NYT: Lynsikring af driving range 

Der er enighed om at drivingrange og runddel begge lynsikres. BWM 

arbejder videre med tilbud.  

 

7. Info fra Golfmanageren. 

a. Golfspilleren i Centrum 

Vi får fortsat høje karakterer og kan let måle os med øvrige klubber i 

Midtjylland og andre Parkbaner. 

Der er fortsat plads til forbedringer, som f.eks. teesteder, der med rette 

har fået lave karakterer. Der er taget tiltag til at forbedre fairways. 

b. Uge 29 

Der var 10 spillere mindre i løbet af ugen end året før. I alt kom der 700 

medlemmer og 1057 greenfeegæster og de mange gæster skabte liv i 

klubben og restauranten. 

En succes vi gentager i 2020 til kr. 56.  

c. Studerende 

Vi tilbyder de 900 nye studerende et medlemskab der gælder fra de 

starter deres studie i september og næste år med. 

Det kan være til kortbanen eller stor bane.  

 

8. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM  

Se under sponsorer.  

b. Erhvervs Golf udvalg – BWM  

På vej med 46 deltagere til Kerteminde; en 2 dags tur. Der er flot opbakning 

til Erhvervsgolf, men stadig plads til flere fra Ikast.  

c. Handicapudvalg – CJ 

Det nye handicapsystem er udsat til 2021. 

d. Regeludvalg – CJ 

Der er afholdt et ekstra regelkursus med 25 deltagere. Dermed er der 

afholdt 13 kurser i klubregi og et par stykker for udvalg og klubber i 

klubben.  

e. Amatør-og ordensudvalg – BWM  

Intet nyt. 

f. Baneudvalget – CB 

Se under banen lige nu. 

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt.  

h. Banekontrol-og serviceudvalg – HS 



Det kører fortsat godt, dog var der lidt mangel på folk i ferieugerne. Men her 

tog Caféen selv over og kørte flere ture.  

i. Visionsudvalget – CA 

En ny proces sættes i gang; se selvstændigt punkt længere oppe.  

j. Kommunikationsudvalget – CA 

Der er netop afholdt møde, hvor en række spændende emner til artikler er 

fordelt. Samtidig er der kontakt med en fotograf fra Herning Folkeblad, der 

vil hjælpe med nye fotos.  

Vi sætter selv en fotokonkurrence i gang via Facebook. De bedste billeder 

belønnes med golfbolde.  

k. Turneringsudvalget – OØP 

Ved sidste Danmarksturnering blev der nedlagt en protest for en forkert 

spiller fra Ikast. En protest vi vandt.  

Der er afviklet Bravo Tours Masters, med 78 deltagere (= maks.) 

Turneringen forløb godt bortset fra en enkelt afbrydelse pga. tordenvejr. 

Bravo Tours har lovet at være sponsor igen i 2020, hvor det er 11. gang 

turneringen afvikles.   

l. Begynderudvalget – MH 

38 nye begyndere er lige startet. Et godt hold med flot spredning i alder.  

Lidt udfordringer med så mange i huset samme dag og vi skal til 2020 sikre 

at de lokaler der er behov for til begynderholdene, er reserveret og låst.  

m. Kaninudvalget – HS   

Flotte deltagerantal ved torsdagsturneringerne. Er på vej mod 

kaninafslutning sidst september. 

n. Juniorudvalget – BWM  

Der er holdt juniorlejr med 25 deltagere. Et flot arrangement med stor 

forældreopbakning.  

o. Eliteudvalget – BWM 

I weekenden spilles de sidste 2 runder og her afgøres det om vi bliver i 

vores rækker eller rykker ned. 

Eliten evalueres senere på året.     

 

9. Næste møde. 

Søndag den 22. september 2019 - bestyrelses-/ledergolf 

Mandag den 23. september 2019 - bestyrelsesmøde 

10. Eventuelt.  

 

Referent 

Bo West Møller 


